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1. Opening en mededelingen voorzitter

De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. Als er boeren komen om te 
35 demonstreren zal er geschorst worden om naar ze te luisteren en het gesprek aan te gaan. Het 

ziet ernaar uit dat het presidium geen target is. Er zijn afmeldingen ontvangen van de heer Zaal, 
de heer Van Hooff, mevrouw Vastenhouw, de heer Baljeu, mevrouw Nanninga en mevrouw Er. De 
heren Kohler en Van der Maas komen later. De heer Van der Maas wordt vervangen door 
mevrouw Kaamer van Hoegee en de heer Kohler wordt vervangen door de heer Jensen. Per 1 juli 

40 2022 is de tijdelijke wet in verband met corona buiten werking gesteld. Dat geeft geen andere 
mogelijkheid dan fysiek te vergaderen. Corona is nog aanwezig en sommigen worden er ziek van 
en anderen niet. In het weekend zijn voorbereidingen getroffen voor de mogelijke komst van 
protesterende boeren. De mogelijkheid tot overnachting is geboden.

2. Vaststelling agenda
45

• Het presidium gaat akkoord met de agenda voor dit presidium. 

2.a Conceptverslag presidiumvergadering 27 juni 2022 (nog niet beschikbaar)

50 • Het verslag is nog niet beschikbaar. Er is kennis genomen van de besluitenlijst van 27 juni 
2022.

2.b. Concept-besluitenlijst Agendacommissie 31 mei 2022

55 • Er is kennisgenomen van de concept-besluitenlijst van de Agendacommissie van 31 mei jl. Er 
zijn geen op- of aanmerkingen.

3.a. Laatste voorbereidingen PS 4 en 11 juli 2022

60 Het presidium besluit de eindtijd voor vandaag op 22.00 uur vast te leggen. In het verleden is 
bedacht dat bij de bespreking van jaarstukken en de kaderbrief voor de begroting een 
vergadering werd gepland voor de begroting en een vergadering voor de rest. Vandaag zal na 
agendapunt 11, de meerjarenbegroting MRA, worden geschorst tot en met 11 juli 2022, 13.00 
uur. 

65 Mw. Alberts heeft het idee dat algemene beschouwingen bij de begroting plaatsvinden. Er is ook 
nog een voorjaarsnota. Er komen twee van dat soort betogen. Ze raakt ervan in de war. 

Het presidium herbevestigt de afspraak dat bij de algemene beschouwingen en bespreking van 
de Begroting in november 2022 dat het enige agendapunt van die PS-vergadering is; overige 
agendapunten komen in de uitloopvergadering aan de orde.

70 Er zijn 5 moties vreemd aangekondigd die bij agendapunt 2 van de Statenvergadering worden 
ingediend.
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Het presidium neemt er kennis van dat bij de uitloopvergadering van 11 juli 2022 geen moties 
vreemd meer ingediend kunnen worden. Er zijn 7 moties aangekondigd bij de actualiteiten over 
de stikstof.

75 3.b. Advies Presidium aan PS over Actualiteiten

Er zijn twee actualiteiten aangekondigd: de actualiteit stikstof van de CU, het CDA en de SP. Daar 
zit de toets bij zoals de griffie dat altijd doet. Deze toetst of de actualiteit voor het onderwerp 
geschikt is als instrument. Het antwoord is ja. Wordt dat advies door het presidium 

80 overgenomen? Dat is het geval. 

De tweede actualiteit gaat over de herstructurering van campings en strandhuisjes. Daar zit ook 
een advies bij. Dat is dat dit ook met een motie vreemd had kunnen worden ingediend. De 
actualiteit was volgens de griffie niet het meest geschikte instrument. Dat advies wordt niet 
overgenomen. Het is goed te bekijken welk instrument het meest passend is. Een vijfde van het 

85 aantal aanwezige leden is nodig om voor te stemmen. Deze toetsing is bijna overbodig omdat de 
actualiteit negen van de tien keer wel wordt aangenomen. Toch wordt het wel gedaan. Er is een 
waaier aan instrumenten maar belangrijker is wanneer en hoe en wat men wil bereiken en wat het 
beste instrument daarvoor is. 

3.c. Lijst moties en memo presidium - afdoeningsvoorstellen moties
90

Er zijn geen vragen of opmerkingen.

4. Rondvraag

95 Gevraagd wordt hoeveel tijd er aan de actualiteiten wordt besteed. De tijd voor het stikstofbeleid 
lijkt wat te kort. Er zijn een hoop moties. Geadviseerd wordt om er ruim de tijd voor te nemen. 
Volgens het reglement staat er een uur voor. Er is een verdeling gemaakt over de spreektijd. Als 
het presidium beslist dat het langer moet, gaat de voorzitter er niet voor liggen. Hij wil wel 
voorkomen dat er een instrument wordt gecreëerd, waarbij men niet meer toekomt aan waar men 

100 aan toe moet komen omdat de hele vergadering wordt gevuld met onderwerpen die als actualiteit 
zijn ingediend. Er zijn nu twee actualiteiten. Dat is minimaal twee uur van de vergadering. Het 
wordt eerder tweeënhalf uur en dan is er nog niets besloten. Er is ook nog een vergadering 
waarin aan de inwoners van Noord-Holland moet worden aangegeven hoe ze verder willen met 
de jaarstukken, de kaderbrief en de andere stukken die er liggen. Opgemerkt wordt dat de 

105 schoonheid vaak in de beperking zit. Als er geen eindtijd voor het debat wordt opgenomen dan 
gaat het maar door. Het is belangrijk dat mensen beknopt zijn. De voorzitter begrijpt dat het 
punt geagendeerd is. De griffie heeft positief geadviseerd, want er is wel iets aan de hand. Dit is 
echter niet het debat van de provincie Noord-Holland over stikstof. Ook in commissies en eigen 
stukken en bij het gebiedsgerichte aanbod kan daarover gesproken worden. De voorzitter is er 

110 geen voorstander van de sluizen open te zetten. Er worden veel moties ingediend. Het voorlezen 
van het dictum gaat niet van de spreektijd af. 

Ook rondom Tata Steel was er een actualiteit. Daar werd ook meer tijd voor gereserveerd. Dat 
moet dan ook maar voor dit onderwerp gebeuren. Dat betekent niet oneindig lang 
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115 doorbehandelen maar er kan wel een verdubbeling van de spreektijd gegeven worden. Het is in 
ieder geval niet uniek. 

Dit onderwerp vraagt meer tijd, maar verdubbeling is wel stevig. Het is al voorbereid. Er liggen 
geen stukken om over te besluiten. Men kan er uren over praten, maar men moet naar de kern 

120 kijken en het daarbij houden. 

De heer Deen vindt een uur genoeg, anders ontstaan er discussies over wat actueel, actueler of 
het meest actueel is. 

125 De heer Klein vindt wel dat dit een van de grotere thema’s is waar de provincie voor staat. Het 
lastige is dat er besluitvorming in het kabinet is geweest. Dat ligt nu op hun bordje en er is nog 
nooit een goed debat over gevoerd. Hij vindt het verstandig er meer tijd voor te nemen, mede 
gezien de grote maatschappelijke aandacht voor dit onderwerp. 

130 De voorzitter vindt dat, nu men zo coulant is met de actualiteiten, de keerzijde is dat men zich 
moet beperken. Hij is geneigd om het op een uur te houden. Er zijn twee actualiteiten.

Mw. Alberts zegt dat men niet mee hoeft te vergaderen en dat verkort het uur. Wie het niet 
belangrijk vindt, doet niet mee. Bij het stikstofverhaal zullen meerderen iets gaan zeggen. Bij het 

135 andere punt zal dat waarschijnlijk niet zo zijn zodat men op hetzelfde uitkomt.

Als probleem wordt ervaren dat er op moties die na iemands spreektijd komen niet meer 
gereageerd kan worden. Als er veel moties zijn, is er geen tijd voor een tweede termijn. 

140 De voorzitter zegt dat het college de gelegenheid moet krijgen om zich over de moties te buigen 
als er veel worden ingediend. Dat betekent dat er een schorsing komt tussen de eerste en tweede 
termijn. Hij vindt het prima om iets af te knabbelen van de tweede actualiteit. Hij stelt voor 
maximaal anderhalf uur te nemen. Dan worden de spreektijden voor de stikstofdiscussie daarop 
aangepast. Hij gaat daar strikt op letten. Bij de tweede actualiteit kan men zich dan wat meer 

145 inhouden. Dat is een advies. 

Dhr. Heijnen vraagt hoelang die spreektijd ongeveer wordt.

Dat wordt berekend. Als het om een uur gaat, hebben aangemelde sprekers drie minuten en GS 
150 15 minuten. Men kan dan ongeveer bepalen wat het bij anderhalf uur wordt. 

Mw. Van Soest heeft haar moties ingediend bij de griffie maar dat moet in Ibabs. Dat is nog niet 
gelukt. 

155 5. Sluiting
De voorzitter sluit de vergadering.


